
 

1 
 

RG.0002.28.2017 

 

Protokół z XXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 03.11.2017r. 

 

   Do punktu 1 - podpunkt a) Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

   Sesję rozpoczęła o godz. 9
00

 Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz słowami „Otwieram XXVIII 

nadzwyczajną sesję Rady Gminy Słońsk” i powitaniem radnych Gminy, wójta Gminy, skarbnika.              

Po sprawdzeniu listy obecności radnych, Przewodnicząca Rady oznajmiła, że na sesji obecnych jest 13 

radnych, co przy 15- osobowym składzie Rady Gminy Słońsk stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  

protokołu). 

 

   Do punktu 1 - podpunkt b) Wnioski o uzupełnienie porządku obrad.  

   Kontynuując część regulaminową obrad, Przewodnicząca odczytała porządek XXVIII 

nadzwyczajnej sesji i zwróciła się z zapytaniem, czy będą wnioski o jego zmianę.  

   Do punktu 1 - podpunkt c) Uchwalenie porządku obrad. 

W obecności 13 Radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu  13 „za”, 0 „wstrzymujący się”,                

0 „przeciw” przegłosowała porządek obrad. 

 

   Do punktu 2. – podpunkt 1) Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały 

Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie Parku Krajobrazowego Ujście Warty. 

   Projekt zaprezentował Wójt. 

Wójt: Poprosiliśmy Panią Przewodniczącą ponieważ projekt ten wymaga uzgodnienia więc chcemy 

żeby się radni z tematem zapoznali. Nastąpiły nowe pomiary geodezyjne więc granice Parku 

Krajobrazowego zostały nieznacznie zmienione. Nie dotyczy to terenu naszej gminy.  

Zgodnie z ustawą o ochronie przyrody  projekt uchwały sejmiku województwa w sprawie utworzenia, 

zmiany granic lub likwidacji parku krajobrazowego wymaga uzgodnienia min. z właściwą miejscowo 

radą gminy. Rada gminy może odmówić uzgodnienia projektu uchwały  wyłącznie w przypadku, gdy 

przyjęcie tej uchwały prowadziłoby do ograniczenia możliwości rozwojowych gminy wynikających                             

z ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego lub miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego w stopniu nieproporcjonalnym do wartości, jakie park 

krajobrazowy ma chronić oraz nie może odmówić uzgodnienia projektu uchwały w przypadku, gdy 

podjęcie tej uchwały jest konsekwencją rekomendacji dotyczącej utworzenia lub powiększenia 

obszaru parku krajobrazowego zawartej w audycie krajobrazowym. 

  W przedmiotowym projekcie uszczegółowiono przebieg granicy Parku. W związku                                        

z uszczegółowieniem granicy parku zmniejszy się jego ogólna powierzchnia. 

  Projekt uchwały podlegający zaopiniowaniu określa także zakazy obowiązujące na terenie Parku, 

wybrane spośród katalogu zakazów wskazanych w ustawie o ochronie przyrody. 

Jedyna niezgodność z naszym Studium Zagospodarowania Przestrzennego i funkcjonowaniem Parku 

Krajobrazowego dotyczy terenu w Słońsku przy firmie Lootor, w zapisie przeznaczonego pod 

inwestycję. Jest to teren Pana Darka Matkowskiego. My na tym terenie i tak planujemy wykonać 

Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego i teren ma być przeznaczony pod budownictwo 

mieszkaniowe więc nie będzie kolidował z Parkiem.    

Przewodnicząca: Te granice zostały już ustalone lata temu. Czy były uzgodnione z rada tego nie 

wiemy. I ta jedyna kwestia dotyczy terenu Darka Matkowskiego.  

Wójt: Gdybyśmy mieli miejsca wyznaczone pod rozwój przemysłu to byłby problem bo musiałaby 

być decyzja środowiskowa, która określa warunki inwestycji.  
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 Przewodnicząca: Widzicie Państwo, że Słońsk, Przyborów, Lemierzyce to wszystko jest w granicach 

Parku. Ale spotkaliśmy się tutaj żeby sobie wyjaśnić jak te granice przebiegają i że nie będzie miało to 

wpływu na rozwój gminy. 

Wójt:  Więcej obostrzeń jest związanych z Naturą 2000 albo z Parkiem Narodowym. Z Parkiem nigdy 

nie było problemu a funkcjonuje już wiele lat. Osiedle pod byłym PGR jest i zawsze było wyłączone. 

Kazimierz Sozański: Czy to jest takie pilne, że musimy się spotykać na sesji nadzwyczajnej? 

Wójt: Niestety na to uzgodnienie mamy określony termin. Musimy sobie uświadomić, że Słońsk to 

przyroda, turystyka, przemysł nieszkodzący środowisku. Nie możemy skierować się w inną stronę,                    

a na tym terenie strefa przemysłowa i tak by nie powstała. 

Przewodnicząca: Wyjaśnię. Granice tego Parku były ustalone dawno. Jest tu ochrona bociana białego 

i nic na to nie poradzimy. Możemy zakwestionować te granice tylko gdybyśmy mieli w planach jakieś 

zapisy o inwestycjach, ciężkim przemyśle wpływającym na środowisko. 

Zastępca: Nam przysłano taki projekt i rada gminy ma termin 30 dni na uzgodnienie. Z nami nikt 

wcześniej na ten temat nie dyskutował. Prawdopodobnie rada gminy może się w ogóle na ten temat 

nie wypowiadać i uchwała Sejmiku i tak wejdzie w życie, ale uznaliśmy, że powinni Państwo o tym 

wiedzieć, aby uniknąć pretensji, że obowiązuje jakaś uchwała o której nic nie wiemy a mogliśmy się 

wypowiedzieć.  

Radny Łyczkowski: Ten obszar to jest zmniejszenie Parku. 

Zastępca: Tak, ale nie dotyczy to terenu naszej gminy. Przy powołaniu Parku nie było sporządzonych 

map tylko opis granic. Były wątpliwości co do granic, więc wykonano pomiary geodezyjne                                         

i wykonano mapy. 

Wójt: W uzasadnieniu jest zapisane, ze jest to związane z pomiarami geodezyjnymi. Powierzchnia 

Parku na terenie naszej gminy się nie zmieniła. 

Radny Jankowski: A jak to się ma do zagadnienia wydobycia ropy? 

Wójt: W tym wypadku są już wszystkie decyzje i plan miejscowy uzgodniony ze wszystkimi. Nie ma 

więc żadnej kolizji. 

Radny Piecuch: Z terenu Parku Krajobrazowego odjęto teren Województwa Zachodniopomorskiego – 

Gmina Boleszkowice, dlatego zmniejszenie powierzchni, ale i tak po zbilansowaniu zostaje 1000 ha. 

Czy to był taki błąd?  Mi tylko chodzi czy u nas się coś zmieniło po tych pomiarach. 

Wójt: U nas się nic nie zmieniło. Tyle hektarów ile było tyle jest. A te 11 ha to teren obecnie 

przeznaczony pod inwestycję, taki zapis, ale ma być wykorzystany pod budownictwo mieszkaniowe. 

Zastępca: Granica Parku zawsze przebiegała wzdłuż ulicy 3-go lutego i wszelkie inwestycje były i tak 

uzgadniane z parkiem. 

Przewodnicząca: Chcę żebyśmy mieli świadomość, że jest Park i są pewne ograniczenia. 

Radny Sozański: Z Parkiem cały czas są problemy.  

Wójt: Z Parkiem nie ma problemów. To ludzie są problemem.  

Radny Piecuch: Ale w Kostrzynie są wyłączenia. 

Wójt: W Kostrzynie są wyłączenia bo tam już jest strefa przemysłowa. U nas strefy takiej nie było i 

nigdy nie będzie 

Innych uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  
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W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uzgodnienia 

projektu uchwały Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie Parku Krajobrazowego Ujście Warty. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  Oddano głosów 13, w tym: 12  „za”, 0 „przeciw”,                    

1„wstrzymujący się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Lubuskiego w sprawie Parku Krajobrazowego Ujście Warty  

Uchwała ma nr XXVII/167/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

Do punktu 2. – podpunkt 2) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 

rok. 

   Projekt zaprezentował Skarbnik.  

Wójt: Chciałbym dodać, że ta darowizna, o której wspomniał Skarbnik, te 14.000zł. to jest z Rady 

Sołeckiej Ownice, pieniądze z norek. My dokładamy 5 tys. na materiały i po naszej stronie jest 

robocizna. Czyli Gmina dokłada do budowy chodnika.46 tys. zł. Jest też rozstrzygnięty przetarg na 

chodnik ul. Poniatowskiego. Umowa jest podpisana na ponad 170 tys. zł. i myślę, że te 70 tys. zł  

dołoży Powiat bo my mamy porozumienie na udział 100 tys. zł. Wygrał Pan Kudyba, który też nam 

robi chodnik w Ownicach. 

Radny Piecuch: Zapraszam tam ale samochodem terenowym. Szczególnie po tych wykopach, które 

zostały zrobione. Po deszczach samochody tam grzęzną. A ta ziemia powinna być wywieziona. 

Wrzucił świeżą ziemię na utwardzoną i zrobiło się błoto. To chyba nie tak się robi. 

Wójt: Tak tylko ile my za to zapłaciliśmy. Niech Skarbnik powie. Ja byłem tam we wtorek. On 

dopiero zaczął. We środę nie pracował, a w czwartek spadł deszcz. Ale dobrze, dzisiaj tam podjadę. 

Radny Piecuch: Proszę mi szerzej przedstawić 5000 zł. muzeum na wynagrodzenia. Ile osób tam 

pracuje? 

Skarbnik: Było to wzorowane na roku poprzednim i zakładaliśmy 39.300 zł. W międzyczasie 

pracownik odszedł na urlop macierzyński i jest druga osoba na umowę na zastępstwo. Formalnie 

wykazujemy to jako 2 zatrudnione osoby, chociaż za jedną ZUS zwraca nam koszty. Tych środków na 

zabrakło. 

Radny Piecuch: A czy mogę wiedzieć ile taka osoba zarabia w muzeum. 

Zastępca: To nie jest taka informacja, którą możemy podawać na sesji. 

Skarbnik: Ale wynagrodzenia nie są duże. 

Wójt: Nie ma kokosów.     

Innych uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2017 rok. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  Oddano głosów 13, w tym: 13  „za”, 0 „przeciw”,                    

0„wstrzymujących się”. 

Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że Rada 

Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zmiany  uchwały budżetowej na 2017 rok. 

Uchwała ma nr XXVII/168/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Do punktu 3. Interpelacje radnych i do punktu 4. Wolne wnioski. 

Przewodnicząca Rady (-Lilla Burkiewicz): W takim razie, kolejny punkt, interpelacje Radnych, wolne 

wnioski, proszę bardzo. 

Radny Banasik: Proszę powiedzieć co jest w sprawie wodociągu i remontu drogi? 
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Wójt: Przetarg na wodociąg jest rozstrzygnięty. Umowa jest podpisana. Chyba w przyszłym tygodniu 

rozpocznie roboty. Przydomowe oczyszczalnie ogłosimy zimą. Co do drogi to 2 wnioski są złożone i 

czekamy na rozstrzygnięcia. Ale to też teraz slota jesienna i nie pora żeby rozpocząć takie prace. 

Przewodnicząca: A propos słoty, to proszę porozmawiać z tym Panem Zdebiakiem w sprawie naprawy 

dachu. 

Wójt: Podobno czeka na podnośnik. Tyle wiem. 

Radny Banasik: Proszę wystosować pismo do powiatu o oznakowanie przez powiat tych progów 

zwalniających na ul. Lipowej bo teraz jest ciemno i ich nie widać. Niech to odmalują. Dzwoniłem do 

Pana Gryza bo od Budzigniewa do Jamna jest dziura na dziurze. To samo na zakręcie koło krzyża.                     

O Polnej już nie wspomnę. Wspominałem też o obcięciu gałęzi. Tam nic nie wiedzą o pracowniku, 

który podobno miał to robić. Po wichurze jest wiele nieuprzątniętych gałęzi. N drodze z Lemierzyc do 

Głuchowa pniaki leżą przy samej drodze. 

Przewodnicząca: Ta Lipowa to w ogóle tragedia dziurawa jak ser szwajcarski. Zgłaszałam to. 

Wójt: Wiecie, nie ma żadnej współpracy z powiatem. Ile razy można im przypominać. 

Radny Piecuch: Na naszym cmentarzu część liści obleciała i widać na niektórych drzewach suche 

gałęzie. Chodzi mi o drzewa po lewej stronie od kaplicy. 

Radny Sozański: Nie wiem czy chodnik na Poniatowskiego jest skończony czy nie, ale tam jest 

strasznie. Po deszczach są kałuże. Można tam zrobić odwodnienie. 

Przewodnicząca: A budynek na WOP-u 15 jest gminny bo tam tez jest dach dziurawy. A budynek 

WOP-u 10? Bo tam jest problem ze szczytem. Kawał tynku wisi i spadł do Kowalów i jest problem z 

dostępem do tego miejsca 

Wójt: Robiliśmy tam ostatnio zabezpieczenie tego dachu. A na WOP-u 10 jest wspólnota. Ja mam 

tylko jedno mieszkanie. Ostatnio mamy taki problem z Sikorskiego 42. Tam jest wspólnota, własność i 

trzeba tym samodzielnie rozporządzać. Ja was zaproszę na takie spotkanie jakie ludzie mają podejście. 

Ja mam mieszkanie na dole i mnie nie interesuje, że dach przecieka. Jest duży problem z małymi 

wspólnotami bo ludzie nie potrafią się dogadać, a przecież gmina nie może ponosić wszystkich 

kosztów. Z WOP-u 15 mam oświadczenia, że wykupią mieszkania jak będzie zrobiony dach, ale to też 

są koszty. Tutaj na Sikorskiego 9 też są problemy bo nie można się dogadać. 

Z Sikorskiego 42 spadają elementy i to stanowi zagrożenie i wiem, że mógłby być nakaz Nadzoru 

Budowlanego zabezpieczenia budynku. 

Radna Miglujewicz: A może w 2018r. znajdzie się parę złotych na remont ulicy Chopina bo ostatnio 

wycieczka niemiecka się zakopała. 

Wójt: Tam jest koszt remontu 260 tys.zł. Dokumentację mamy. 

Radny Sozański: Może zrobić tam tylko takie jumby. 

Radna Miglujewicz: Ta droga jest naprawdę często użytkowana. Po ostatnim tłuczniu jest jeszcze 

gorzej.   

Wójt: Na to wszystko potrzeba naprawdę sporo pieniędzy. 

Radny Sozański: A co z muzeum na byłej stacji? 

Wójt: W kwietniu zaczynają budowę i ja się cieszę. Nieważne ile lat to trwało. Mają nam jeszcze 

pomóc w budowie ścieżki, w rozmowach z GDDKiA. Jest pomysł żeby nie przechodzić przez drogę ze 

ścieżką bo tam jest szeroki pas drogowy. Mamy mieć spotkanie z viceministrem w sprawie ścieżki, ja, 

Kostrzyn i Górzyca w Parku Narodowym i zobaczymy. 

Radny Sozański: Zgłaszam wysypisko nielegalne śmieci na wyrobisku przy Poniatowskiego. I ciągle 

ktoś dowozi. Może przydałby się jakiś pickup żeby można było sprawniej się poruszać po gminie. 

Wójt: Ja pierwszy raz słyszę o śmieciach w tym miejscu. Wyjaśnię te sprawę. Na Radachowskim 

sprzątamy więc i tu nie ma problemu.    

Radny Banasik: Co się dzieje w sprawie tych masztów, które ustawił powiat?.  

Wójt: Myśmy pisali i odpowiedzieli nam, że sprawa jest w sądzie kto ma to usunąć, czy powiat czy 

wykonawca. 

Mam jeszcze jedną sprawę odnośnie wpisów na facebooku dotyczących placów zabaw. My musimy 

sobie uzmysłowić, że fundusz sołecki to są gminne pieniądze i nie można pisać, że gmina nic nie dała. 

Do tego nie pamięta się, że w zeszłym roku to gmina zakupiła tam część urządzeń. 

Radny Jankowski: Mam wniosek od mieszkańców osiedla Sportowego, że ten chodnik od Biedronki 

jest wyszczerbiony, ma ubytki, są tam braki oświetlenia. 

Wójt: Skierujemy wniosek do Generalnej Dyrekcji.  
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Przewodnicząca Rady (-Lilla Burkiewicz): Dziękuję. Skoro nie ma więcej pytań zamykam XXVIII sesję 

Rady Gminy  Słońsk.  

Dziękuję Wam bardzo.  

 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Lilla Burkiewicz 

 

Protokół sporządziła:  

Beata Sroka 
 
 


